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Ohlédnutí za rokem 2023 a výhled do roku 2024

Zhodnotit, jak se vydařil uplynulý rok, patří k tradičním a patrně užitečným zvyklostem na 
začátku nového roku. Už nějaký čas se takto ohlížíme i na stránkách našeho Zpravodaje. Ne 
všechno se podařilo podle představ redakce a patrně i čtenářů, ale přesto bych si troufl uplynulý rok 
hodnotit docela příznivě.

Postupně jste dostali zhruba 270 stran čtení, což považuji za úspěch. Články byly různé a 
samozřejmě ne každému se asi všechno líbilo, ale to mi nepřipadá zvláštní. Lidé prostě nejsou stejní
„jako podle kopíráku“ a je to dobře. Aby si víc lidí přišlo na své, bylo by ideální rozšířit řady 
přispěvatelů do našeho Zpravodaje. To je ovšem úkol pro vás – čtenáře. Jsem přesvědčený, že ve 
vašem okolí se určitě dějí zajímavé věci a napsat o tom pár řádků není tak strašná práce. Závody 
lodí všeho druhu od kanoistiky přes veslování a dračí lodě až po tématice knih A. Ransoma nejbližší
jachting by mohly být zajímavým tématem. Stejně tak výstavy či dlouhodobější expozice, které 
mají něco společného s vodou, loděmi a plavbou by bylo zajímavé na stránkách Zpravodaje 
připomínat, buď s předstihem, aby měli čtenáři případně možnost se na akci podívat, nebo 
poreferovat o zážitcích a dojmech z návštěvy podobné akce.

Na rozdíl od předchozích let se mi nepodařilo zajistit vám v roce 2023 „prázdninové čtení“. 
Nenašel jsem dostupnou knihu, která by zaměřením korespondovala s klubovou tématikou a 
současně splňovala požadavek, aby autor, překladatel i případný ilustrátor byli již mimo ochranu 
autorským zákonem. Pokud o něčem vhodném někdo víte, dejte vědět. Do letních prázdnin je sice 
daleko, ale ono naskenovat celou knížku dá dost práce, takže je vhodné začít s předstihem.

Pár článků na letošek je už v pokročilém stádiu přípravy, takže se k vám dostanou brzy. Na 
celou řadu dalších je vymyšlené téma a shromažďujeme podklady. Specifickou rubrikou je Dickova
laboratoř. Vše, co jsem v této rubrice zatím publikoval, bylo vyzkoušené v domácích podmínkách. 
Přejímání nápadů na experimenty z knih, časopisů i internetu bez vyzkoušení mi připadá neseriózní 
a ne vždy vše funguje tak hladce, jak se v návodu píše. Případný neúspěch může experimentátora 
odradit od dalších pokusů. Mám s tím osobní zkušenost. Ačkoli jsem pokusů dělal úspěšně mnoho, 
jeden, který jsem našel na internetu, mi stále vzdoruje. Už jsem ho neúspěšně zkoušel dvakrát. 
Začínám tušit, kde je asi problém, takže jestli to do třetice klapne, najdete tento atraktivní pokus v 
naší rubrice i s upozorněním na možná úskalí. Jak vidíte, příprava Dickovy laboratoře je časově 
náročná. Samozřejmě jsou i pokusy, na kterých se takzvaně nedá nic zkazit. Ty zpracovat je snazší, 
ovšem mnohdy patří mezi ty notoricky známé. Podobně potíže jsou i u rubriky Dílna (v té už 
dlouho žádný článek nevyšel – chystám se to napravit) i v nově zavedeném Zápisníku Klubu Lysek.

Brzy se můžete těšit na pokračování volného seriálu o významných lodích. Tentokrát 
navštívíme H.M.S. Belfast. Materiálů k němu jsme nashromáždili dost, takže povídání bude 
rozdělené na tři části.

Připravujeme i něco do nějaký čas zanedbávané rubriky Koutek paní Barrablové. Zajímavých 
malířů lodí i přírody je celá řada, jen k nim sehnat dost údajů.

Samozřejmě bude pokračovat i Přehled českých vydání knih AR. Je toho ještě hodně, takže to 
určitě bude na několik pokračování.

Pokud někdo máte vlastní nápad, co by se na stránky Zpravodaje hodilo, chopte se pera (či 
dnes asi spíš usedněte k PC), napište a pošlete. Jistě tím potěšíte ostatní čtenáře.

Doufejme, že nadcházející rok bude pro klub i Zpravodaj nejméně stejně úspěšný jako ten 
uplynulý.
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